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Protokół nr 12/2019 

z posiedzenia wspólnego Komisji  

odbytego w dniu 08 lipca 2019  roku 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Obszarów Wiejskich oraz członkowie  pozostałych Komisji Rady Miejskiej. 

Nieobecny radny –  Jacek Gałczyński, Roman Malicki 

 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek, 

Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska, 

Inspektor Urzędu Miejskiego – Kamila Tomaszewska 

Podinspektor – Małgorzata Marcinkowska  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie materiałów na sesję.  

3. Wolne głosy i wnioski. 

4.   Zakończenie. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie porządku obrad. 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i 

Obszarów Wiejskich – Radosław Andrzejak, przedstawił porządek obrad, który przyjęto bez 

zmian. 

 

Ad. 2. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 

 

1) Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Borek Wlkp. 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Inspektor Urzędu Miejskiego – Kamila 

Tomaszewska  

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty 
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Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

2) wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia 

stawki takiej opłaty oraz ustalenia stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Inspektor Urzędu Miejskiego –   

Kamila Tomaszewska. 

Podwyżki opłat za śmieci mają miejsce we wszystkich bliższych czy odleglejszych gminach.  

Mamy  dwie wersje uchwały, ze stawkami 13 zł. śmieci segregowane/26 zł. śmieci 

niesegregowane oraz 15 zł. śmieci  segregowane/30 zł. śmieci  niesegregowane. 

System gospodarowania odpadami powinien być stosunkowo zamknięty. W skrajnych 

przypadkach, gdy na koniec roku brakuje funduszy na funkcjonowanie systemu gmina może 

dołożyć brakujące środki. W przypadku nadwyżki, może wydatkować je w roku następnym. 

Jednak cytując opinię Krajowej Rady Regionalnych Izb Obrachunkowych: „w obu 

przypadkach, w sytuacji wystąpienia nierównowagi systemu finansowania gospodarki 

odpadami, władze gminy muszą przeprowadzić ponowną kalkulację poszczególnych kosztów i 

zaproponować radnym uchwalenie takich stawek, które zapewniają bilansowanie się systemu”. 

 

Wynika z tego jasno, że kwota dochodów i wydatków powinna być najlepiej równa. 

 

W roku 2018 odbiór, transport i zagospodarowanie łącznie kosztowały 445 zł za tonę. 

W roku bieżącym odbiór, transport i zagospodarowanie łącznie kosztują 523 zł. Różnica 

wynosi 78 zł. 

 

Za odpady segregowane, za odbiór i transport płaciliśmy 155 zł za tonę. Za zagospodarowanie 

w ZGO płacimy 1 zł (daje to łącznie 156 zł). Na dzień dzisiejszy jest to kwota 253 zł.  

Różnica to 98 zł. Z tego wyliczenia jasno wynika, że odpady zmieszane kosztują nas o 270 zł 

za tonę więcej. Jest zatem jasne, że osoby niesegregujące odpadów powinny płacić 

dwukrotność kwoty, którą płacą osoby segregujące. 
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W stosunku do roku ubiegłego wzrosła ilość odpadów. O ile nieznacznie wzrosła ilość 

odpadów zmieszanych (bo o około 7-8%), to ilość odpadów segregowanych wzrosła mocno. 

Plastik i szkło o około 30%, makulatura aż o 300%, Ilość odpadów na PSZOK o 170%. 

  

Z miesiąca na miesiąc maleje nam ilość odpadów zmieszanych, a wzrasta segregowanych. Jest 

to dobra tendencja. 

 

System śmieciowy w gminie jest dość szczelny. Na bieżąco odbywają się kontrole ilości osób 

zamieszkujących na nieruchomościach. Kontrolujemy PSZOK oraz firmę wywożącą odpady.  

 

Burmistrz potwierdził, że podwyżka jest nieunikniona. Kalkulacja jest dobrze przygotowana . 

Musimy wybrać wysokość stawek. Nie możemy dokładać do śmieci z budżetu Gminy. 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Pawlak wspomniał, że nie wiadomo również jak 

wypadnie przetarg na odpady, jakie będą koszty. Stwierdził, że kwoty 15 zł. i 30 zł. stanowią 

zabezpieczenie jeśli odbiór będzie na tym samym poziomie.  

Radny Michał Dopierała  zapytał czy wszyscy mieszkańcy płacą za śmieci, chodzi przede 

wszystkim o obcokrajowców. Oni produkują dużo śmieci. Stwierdził, że należy sprawdzać ilu 

ludzi gdzie mieszka. 

 

Burmistrz stwierdził, że wszystko jest monitorowane, na ile to możliwe. Oznajmił, że jest duża 

rotacja  wśród  pracowników miejscowych firm.  

 

Inspektor Kamila Tomaszewska oznajmiła, że są różne sytuacje np. mieszka więcej osób pod 

jednym adresem  niż jest zameldowanych lub  odwrotnie.  

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowaniu został poddany wybór uchwały ze stawkami 13 zł. i 26 zł.  oraz 15 zł. i 30 zł.  

Za stawkami 13 zł. i 26 zł. opowiedział się 1 radny, za stawkami  15 zł. i 30 zł. opowiedziało 

się 6 radnych. Pozostali radni wstrzymali  się od głosu.  

 

3) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właściciela nieruchomości 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Podinspektor Urzędu Miejskiego –   

Małgorzata Marcinkowska. 
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Poinformowała, że do deklaracji została dopisana klauzula RODO. 

 

Radna Róża Jędrosz zapytała czy wszyscy mieszkańcy będą musieli zmieniać deklaracje.  

Podinspektor Urzędu Miejskiego – Małgorzata Marcinkowska odpowiedziała, że nie ma takiej 

konieczności. 

Innych uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 4 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,   

1 radny wstrzymał się od głosowania 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

1 radny  wstrzymał się od głosowania. 

 

4)  określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli 

niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy – Karta Nauczyciela, zatrudnionych  

w szkołach i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina  

Borek Wlkp. 

Uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny  

2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 4 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

  1 radny wstrzymał się od głosowania 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 7 członków Komisji, nikt nie był przeciwny,  

  1 radny wstrzymał się od głosowania 
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5) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik  Gminy – Mirosława Kozłowska. 

 

Burmistrz poinformował, że droga Bolesławów- Zimnowoda jest już zrobiona, jest położony 

nowy asfalt. Koszty tej metody kładzenia asfaltu na zimno są niższe, firma daje gwarancję na 

drogi  do 10 lat. Jest to rodzaj konserwacji drogi. Powiat Gostyński również  zmierza w tym 

kierunku. W planach są kolejne  drogi- Trzecianów, Skoków, Bruczków.  

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

2)Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Gostyńskiego 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik  Gminy – Mirosława Kozłowska  

Uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

2)Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania,   

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania,   
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7) zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik  Gminy – Mirosława Kozłowska  

Uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania,   

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

8) zmian  budżetu  i w budżecie  na rok 2019 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik  Gminy – Mirosława Kozłowska. 

Opinia Komisji: 

Uwag nie zgłoszono. 

 

    1)  Oświaty 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania.  

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 8 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

9) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 2019-2025 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik  Gminy – Mirosława Kozłowska. 

Uwag nie zgłoszono. 

Opinia Komisji: 

    1)  Oświaty 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 6 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 
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2) Rewizyjna 

Za wydaniem pozytywnej opinii głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

    3) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

Za wydaniem opinii pozytywnej głosowało 8  członków Komisji, nikt nie był przeciwny  i nikt 

nie wstrzymał się od głosowania. 

 

Ad.3. Wolne głosy i wnioski. 

Radny Michał Dopierała  zapytał  na kiedy jest planowany remont drogi Jeżewo-Wycisłowo. 

 

Burmistrz poinformował, że Powiat  Gostyński przygotowuje przetarg, dobrze byłoby zgrać 

przetarg z naszym. Jest to zależne od kwoty, czy będzie można to zrobić zapytaniem 

ofertowym czy też przetargiem.  

 

Radny Radosław Andrzejak  zapytał jaką techniką będzie  robiona droga w  Siedmiorogowie 

Pierwszym. Burmistrz poinformował, że będzie to nowa technika. 

 

Ad.4. Zakończenie. 

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący komisji Finansów, 

rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich- Radosław Andrzejak zakończył posiedzenie. 

 

 

Protokołowała 

 

Marzena Maćkowiak 

Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju 

Gospodarczego i Obszarów Wiejskich 

 

Radosław Andrzejak 

 


